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XLI Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 29 maja 2017 roku w sali konferencyjnej Urzędu 

Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1200,  a zakończono o godz. 1415.  

   

 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański dokonał otwarcia XLI Sesji. Serdecznie powitał 

wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi  quorum, przy 

którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje  i uchwały.  

Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską. 

Nieobecni radni: 

Elżbieta Lewandowska 

Jerzy Płuciennik 

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad XLI Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał, czy w sprawie porządku chciałby ktoś zabrać 

głos. Burmistrz Adam Żyliński zaproponował wprowadzenie projektu uchwały, która była omówiona na 

posiedzeniach poszczególnych komisji, w sprawie: 

a) przyjęcia do realizacji w 2017 roku zadania publicznego z zakresu przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie realizowanego w ramach Programu Osłonowego „ Wspieranie jednostek Samorządu 

Terytorialnego w Tworzeniu Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie pn „.Bezpieczna 

rodzina”. 
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Zmiana quorum na posiedzenie przyszedł radny Jerzy Płuciennik. 

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia do realizacji w 2017 roku zadania publicznego z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

realizowanego w ramach Programu Osłonowego „ Wspieranie jednostek Samorządu Terytorialnego w 

Tworzeniu Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie pn. „Bezpieczna rodzina” został przyjęty 

pozytywnie  jednogłosnie. 

 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański poddał pod głosowanie porządek obrad XLI sesji 

uwzględniający przegłosowaną zmianę; porządek został przyjęty pozytywnie jednogłośnie w następującym 

brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum  

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIX i XL Sesji. 

4.  Sprawozdanie z wykonania Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2016 
rok 

5. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 rok oraz sprawozdanie finansowe za 2016 rok 

a) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o sprawozdaniu                

z wykonania budżetu za 2016 rok 

b) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2016 rok wraz                    

z wnioskiem 

c)   o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Iławy 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji 

Rewizyjnej  w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Iławy 

e) dyskusja  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy  absolutorium  za 2016 rok 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:                                                                                                                                                        
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1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2017-2029 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2017 rok 

3) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Iława na budowę parkingu przy ul. Dąbrowskiego w Iławie 

4) wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Iławskiej Fundacji Rozwoju  

Gospodarczego 

5) przyjęcia do realizacji w 2017 roku zadania publicznego z zakresu przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie realizowanego w ramach Programu Osłonowego „ Wspieranie jednostek Samorządu 

Terytorialnego w Tworzeniu Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie” pn .Bezpieczna 

rodzina 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

10. Interpelacje i zapytania radnych 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

12. Wnioski mieszkańców Iławy 

13. Komunikaty i oświadczenia 

14. Zamknięcie obrad  XLI Sesji 

 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXIX i XL Sesji 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół z XXXIX i XL Sesji 

Rady Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższych  

protokołów, w związku z czym protokoły uważa się  za przyjęte.  

 

 

 

Ad.4. Sprawozdanie z wykonania Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
za 2016 rok 
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Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański powiedział, że radni otrzymali materiał w wersji 

pisemnej, ponadto był omawiany i opiniowany na posiedzeniach komisji  poprzedzających sesję.  

OPINIE KOMISJI: 

INFORMACJE 
Komisja 

Problematyki 
Społecznej  

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego 

Budżetu i Finansów 

Komisja Oświaty 
Kultury Sportu i 

turystyki  

Sprawozdanie z wykonania Rocznego 
programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi za 2016 rok 

 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Poddana pod głosowanie jawne propozycja pozytywnego zaopiniowania informacji na temat  

Sprawozdanie z wykonania Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2016 rok 

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie. 

Informacja na temat  Sprawozdanie z wykonania Rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi za 2016 rok stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 
 
 

Ad. 5. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 rok oraz sprawozdania finansowego za 2015   

rok 

 

1. Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii  o sprawozdaniu              

z wykonania budżetu za 2016 rok. 

 

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta 

Iławy za 2016 rok przedstawiła Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska. 
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Uchwała  Nr RIO.VIII-0120-178/17 Składu Orzekającego RIO z dnia  4 kwietnia 2017 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy sprawozdaniu z 

wykonania budżetu za 2016 rok stanowi załącznik  Nr 4 do protokołu 

 

 

2. Odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2016 rok wraz z 

wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Iławy.  

 

Opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2016 rok wraz z wnioskiem o 

udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Iławy przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Jerzy Sochacki 

 

Opinia Komisji Rewizyjnej z dnia 24 kwietnia 2017 roku w sprawie wykonania budżetu za 2016 rok  stanowi 

załącznik Nr 5 do protokołu 

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Iławy  

stanowi załącznik Nr 6  do protokołu  

 

 

3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Iławy 

 

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium dla Burmistrza Miasta Iławy  odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Sochacki 

 

Uchwała Nr RIO.VIII-0120-251/17  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Olsztynie z dnia 9 maja 2017 roku w sprawie  zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Iławie  w sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Miasta Iławy  z tytułu 

wykonania budżetu w 2016  roku stanowi załącznik nr 7 do protokołu 
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4. dyskusja nad przedłożonymi sprawozdaniami 

 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział,  że podkreślał na wszystkich komisjach w dyskusji nad 

absolutorium akcent, który jest jak gdyby najważniejszy, aby go oczytać teraz w realizowanym budżecie 

2017 roku, gdzie wyraźnie przyjęto założenie, że cierpliwie i z pokorą spłacane są zobowiązania wynikające 

z rat bankowych, zobowiązanie 2016 roku było w kwocie 8 800 000 złotych. Z pewną ostrożnością 

podchodzono do tego budżetu w kategorii wydatków majątkowych i stąd miłe zaskoczenie, gdzie ukazał się 

ranking podkreślony przez marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 4 kategoriach samorządów 

terytorialnych, działających na terenie województwa. W klasyfikacji wśród gmin miejskich Iława zajęła II 

miejsce za wydatki majątkowe w przeliczeniu na jednego mieszkańca. Zwycięzcą okazała się Lubawa, co 

wywołało zaskoczenie. Przygotowując propozycje budżetowe na rok 2016 nie krył niedosytu, że nie 

wszystko udało się wstawić, ale to już teraz procentuje, bo kolejny rok mamy ze znacznie większym 

rozmachem. Warto to podkreślić, że na przestrzeni innych gmin miejskich na Warmii i Mazurach 

kwalifikujemy się w tym, co najcenniejsze w samorządzie, czyli wydatkach o charakterze inwestycyjnym na 

II miejscu w roku 2016, który w przekonaniu burmistrza nie był „złoty” jak oczekiwano. 

Radna Ewa Jackowska powiedział, że ma dwie drobne uwagi na temat sprawozdania, ma ich więcej ale te 

trzeba wyartykułować. Sprawozdanie kierowane jest do RIO, ale również do radnych i tym bardziej nie 

rozumie błędów, niby drobnych, ale w odczuciu radnej nie powinny zaistnieć. Zwróciła uwagę na błędy 

literowe na stronie 16 i 22 polegające na podaniu  błędnego roku, którego sprawozdanie dotyczy. Dodała, 

że może błędy są drobne, ale skoro są przedkładane tak ważnym instytucjom, to takie błędy nie powinny 

mieć miejsca. Dodała, że informowała o tych błędach wcześniej i zdaje sobie sprawę że nie można ich 

poprawić, bo RIO przyjęło te dokument z błędami literowymi. Dodała, że to jest bardzo sprytnie napisane 

sprawozdanie i jeśli ktoś ma jakąkolwiek wiedzę ekonomiczną; trzeba je czytać między wierszami, żeby 

doczytać się tego, co człowiek powinien uzyskać. 

 Radny Ryszard Kabat powiedział, że jego zdaniem absolutum dla Burmistrza Iławy w aktualnym stanie 

prawnym, to znaczy za wykonanie budżetu,  zdaniem radnego jest bez sensu. Bardzo trudno jest nie 

wykonać budżetu, nie wykonać go jeśli jest on nowelizowany i poprawiany na każdej sesji w związku z  

czym jest poprawiany pod potrzeby i trudno go nie wykonać. Ale taki mamy stan prawny. Zdaniem radnego 



Protokół Nr XLI/17 
z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 29 maja 2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 
 

 7 

jednak można. Następnie odniósł się do wydatku związanego z kontenerami, chociaż wydatek na 

kontenery,  jak wynika z dostarczonej mu notatki służbowej  i faktur został finansowo, fizycznie 

zrealizowany i pieniądze zostały wydatkowane. Ale czy powinno być tak, że wydajemy pieniądze na 

kontenery, których nie ma, nie widzimy ich, nie wiemy gdzie są. Prawdopodobnie u producenta. Zdaniem 

radnego jest to bardzo nieprawidłowa procedura, bo nie wiadomo, czy te kontenery zostały zrobione, czy 

nie, czy jest jakiś poślizg czasowy. Zostały zapłacone bez fizycznego odbioru, bo one powinny być tu w 

mieście. Można  pominąć  kwestię, czy powinny być na ulicy Kolejowej. Radny przypomniał dyskusję 

dotyczącą kontenerów i że od początku mówił, że będzie potrzebne pozwolenie na budowę, że z dużym 

prawdopodobieństwem lokalizacja na ulicy Kolejowej jest niezgodna z prawem. I to zostało jakby 

potwierdzone wydaniem decyzji, na razie odmownej. Jest procedura  odwoławcza, nie wiadomo jak się 

wojewoda zachowa, ale jak projektant może podejmować się czegoś, za co mu płacimy, za opracowanie 

dokumentacji w terenie, gdzie dla radnego jest jasne i oczywiste, że w tym stanie prawnym, tak jak wygląda 

plan zagospodarowania przestrzennego,  nie powinny tam być. Miasto za to zapłaciło i co będzie jeśli ta 

procedura się utrzyma i wojewoda utrzyma decyzję odmowną i na dzień dzisiejszy, te kontenery tam nie 

powstaną. Oczywiście jest zrobiony wybieg prawny, który radny analizował jak i nowe studium, które 

zostaje opracowane i nowy plan, który będzie i tam już teraz jest wpisana zabudowa mieszkaniowa 

wielorodzinna, aby ewentualnie usankcjonować i po jakimś czasie postawić tam kontenery. Ale to jest w 

przyszłości,  a my mówimy o budżecie roku 2016 i celowym wydatkowaniu środków na kontenery, które 

powinny być teraz w Iławie, bo powinniśmy je zobaczyć bo za to zapłaciliśmy. Niecelowe jest i zdaniem 

radnego złe, jeśli chodzi o gospodarkę finansową płacenie za coś, gdzie ten materiał prawdopodobnie jest 

jeszcze u producenta, gdzieś w Węgrowie. Jeśli chodzi o zapłacenie to jest mały niuans- przetarg na 

kontenery wygrała firma Iławska z ulicy Dąbrowskiego. Oczywiście są jeszcze podwykonawcy i tu jest ten 

problem, że jednym z podwykonawców, którzy zajmują się budową tych kontenerów  jest firma z Węgrowa. 

I jak wynika z wyjaśnienia prawdopodobnie te kontenery są tam. Ale one nie powinny być tam tylko w 

Iławie. Dlatego radny uważa, że budżet w tym zakresie nie został wykonany.  

Radna Anna Zakrzewska zwracając się do radnego Kabata powiedziała, że w poprzedniej kadencji kiedy 

chodziło o multimedia to jakoś tak do końca nie było to przestrzegane i pilnowane, że plan nie przewiduje i 

do dnia dzisiejszego nie przewiduje budynku multimediów. A tu te kontenery są i nie jest radna ich 



Protokół Nr XLI/17 
z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 29 maja 2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 
 

 8 

zwolennikiem, a wręcz przeciwnikiem, ale uważa że to czy one stoją tam, czy gdzie indziej  to nie ma 

większego znaczenia dlatego, że po prostu one nie są zamontowane 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że istotą nie jest plan, bo tu można dyskutować, czy chodzi o 

multimedia, czy nie, to nie ma żadnego znaczenia. Mówimy o konkretnym przypadku. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że odebrał wypowiedź radnej Zakrzewskiej, że 

wtedy jakoś przedstawiciele  powiatu nie walczyli tak z tym, jak w tej chwili. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Nie chce mówić  w stylu zaczepno-obronnym, bo nie w tym rzecz. Dość 

koronkowa akcja i nazwijmy to dworską intrygą i obojętnie czy się pan określa, że pan nie jest z powiatu czy 

jest, to ewidentnie jest pan dyrektorem jednego w wydziałów i to nic do ukrycia. Chodzi o to, że teraz nagle 

zakup kontenerów stanowi jakąś przeszkodę prawną do tego, aby udzielić absolutorium, a jednocześnie 

sąsiadować na korytarzu z ludźmi, którzy budują całą ekspresje zdarzeń w postaci odmówienia nam 

lokalizowania tam kontenerów, gdzie procedura jest wybitnie nie zakończona. A ja mam w sobie na tyle 

temperamentu publicznego, że nie ustąpię do końca i jak będzie trzeba to się odwołamy do Warszawy i 

udowodnimy, że w tym miejscu kontenery mogą stać. A jeśli się okaże, że nie mogą, to za chwilę 

przyjmiemy plan i te same kontenery w tym miejscu już przy zgrzytaniu zębami ludzi, tych którym to nie 

odpowiada. Pani Aniu, absolutnie szanuję to, że część mieszkańców Iławy reprezentująca poglądy głęboko 

humanitarne, nie widzi akcji kontenery i ja to szanuje. Natomiast ja się tym zawodowo zajmuję i muszę 

niestety  karku w niektórych sytuacjach nadstawić, żeby realizować wiele przedsięwzięć o charakterze 

ugruntowanym społecznie. My za chwilę będziemy modernizować ulicę Jasielską, kiedyś spojrzymy na ulicę 

Jagiełły iż za chwilę się okaże, że nie mamy  już terenów, gdzie moglibyśmy proponować mieszkania o 

charakterze socjalnym, dla ludzi którzy nie dotrzymują norm społecznych. Jeszcze raz podkreślam, nie 

mówię o kobietach z dziećmi i tych, którym nie starcza i nie powiodło się w życiu. Mówię o  ewidentnych 

sytuacjach, które stanowią zagrożenie dla sąsiadów, a takich mamy tu mnóstwo, ludzi którzy kompletnie nie 

szanują norm społecznych. Jak to się wszystko zakończy to będziemy konsekwentnie zakupywać kolejne 

partie, bo tam powstanie 5 mieszkań, które będą miały charakter podwójny, jest to obfotografowane, 

odbywa się to pod ostrzałem opinii publicznej, lokalnych mediów i naprawdę konsekwentnie zmierzam do 

tego, aby to zrealizować. I nie przyjmuję do wiadomości określeń typu ”prawdopodobnie”- co to znaczy? To 

jest oskarżenie, że my stworzyliśmy jakąś mistyfikacje – jeśli chodzi o dokumentację i zakupy to wszystko 

jest., tylko brakuje jednego elementu. 
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Wypowiedź radnego Kabata poza mikrofonem. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Czy rozmawiamy o celowości. To się zaczyna już polityka, a nie 

celowość” 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał, czy sokoro zapłaciliśmy za te kontenery, czy one są 

wykonane, czy jest możliwość, aby były składowane u producenta bo taka akurat umowa mogłaby 

zaistnieć.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „To jest najbardziej wygodne, bo zapłaciliśmy, odebraliśmy fizycznie, 

jest pełna dokumentacja na ten temat i cały obieg faktur zgodnie ze sztuką księgowości, ale wolimy je 

trzymać u producenta bo tam są bezpieczne. Mamy dziś Dom Weterana, z którym się użeramy bez przerwy 

i budujemy kolejne ogrodzenia, bo obiekt stoi pusty. Ja nie chcę kolejnych obiektów, gdzie będę czekać na 

rozstrzygnięcie kwestii zgodnie z prawem budowlanym – jest im najlepiej u producenta. To jest moja ocena. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że każdy z radnych, który chciałby je obejrzeć 

zrobi to u producenta.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „My daliśmy Panu Ryszardowi całą dokumentację, gdzie jest opis 

sytuacji i państwo też możecie to dostać, ja nie widzę żadnego problemu. Tu jest obfita opowieść,                    

w którym miejscu są kontenery, jaka jest konsekwencja ich zakupu” 

Radny Ryszard Kabat zapytał, czy jest w stanie ktoś odpowiedzieć na pytanie, czy jest to prawidłowe 

postępowanie, bo zdaniem radnego nie jest, jeśli chodzi o gospodarkę finansową i materiałową, tym 

bardziej  jeśli chodzi o pieniądze publiczne. Bo nikt z nas nie pozwolił by sobie na to, żeby kupić i nie mieć 

tego. W tym wypadku tak może być.  I to właśnie chodzi o wykonanie budżetu – nic więcej . 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że kupiliśmy i mamy. 

Radny Tadeusz Lotz  powiedział, że może warto byłoby poświecić trochę pieniędzy na aparaturę i na 

klimatyzację, bo za chwilę będzie tu nie do wytrzymania. Dodał, że dwie sesje wcześniej zadał burmistrzowi 

pytanie od czego buduje się dom, czy od dachu czy fundamentu. Pytanie jest retoryczne, a odpowiedź 

oczywista. Poprosił burmistrza o wytłumaczenie, dlaczego zakupił kontenery nie mając pozwolenia, bo 

przecież od tego powinno się zacząć- najpierw pozwolenie, a potem wydajemy pieniądze.  Bo to że 

kontenery są i fizycznie stoją, to one już tam rok czasu się dewastują. Dlaczego procedura został podjęta w 

odwrotnej kolejności . 
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Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Z mojego punktu widzenia racjonalności wydatków i tu się 

zdecydowanie różnimy, postępowałem krok po kroku, zakupywałem kontenery, a raczej ITBS z naszych 

środków  i dla mnie osobiście ogromnym zaskoczeniem była ta determinacja, żeby nam tego pozwolenia na 

budowę nie dać. To jest jakby cała tajemnica tej sytuacji. Natomiast ja jeszcze raz podkreślam, to nie jest 

tak, że zakupiliśmy kontenery i nagle jawi nam się czarna dziura. Te kontenery tam staną tylko niestety z 

opóźnieniem”.  

Radna Anna Zakrzewska zapytała, czy jest jakieś alternatywne miejsce, gdzie te kontenery  mogą stanąć. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Znowu tu wychodzi moja brzydka cecha charakteru, mój upór – ja sobie 

w innym miejscu nie wyobrażam tych kontenerów, bo nie chciałbym otwierać kolejnego frontu konfliktów 

społecznych analizowaliśmy sytuację w całym mieście i jedynym miejscem dogodnym, najmniejszym złem 

jest ulica Kolejowa. Były różne pomysły w okolicach „Wodociągów” i w innych częściach miasta , nawet pan 

Milewski rzucił hasło, że na Starym Mieście, ale to wszystko są rzeczy nie do przyjęcia. Ulica Kolejowa tylko 

i wyłącznie.  

Radny Roman Brzozowski powiedział, że na komisji wstrzymał się od głosu przy opiniowaniu 

absolutorium, głównym powodem było to, aby trzymać materiały dotyczące tych kontenerów, chociaż radny 

o nie, nie wnosił.  Uznał  jednak, że wniosek radnych Kabata i Jackowskiej na ten temat był zasadny. Dodał, 

że nie mamy być totalną opozycją, a ludźmi, którzy przyczyniają się do rozwoju tego miasta, powinni znać 

zasady funkcjonowania i w oparciu o to funkcjonuje budżet. Przypomniał, że był bardzo przeciwny 

kontenerom w Iławie, a mimo wszystko ta uchwała zapadła i jest prawem obowiązującym, została zapisana 

do budżetu i ten punkt budżetu musiał zostać w 2016 roku wykonany. Nikt nie wniósł o odsunięcie realizacji 

tego punktu, więc został zgodnie z uchwałą wykonany. Wyjaśnił, że ma to sprawozdanie i analizował je. W 

sprawozdaniu jest opisane, że odbyło się na miejscu odebranie kontenerów pod względem technicznym. 

Kwestią, która może budzić wątpliwość przy magazynowaniu tych kontenerów na terenie producenta, 

byłoby gdyby producent żądał kosztów magazynowania. Jeśli takich kosztów nie żąda,  to jest to pewna 

oznaka gospodarności, wykorzystanie kogoś kto je magazynuje za darmo.   

Dopytał, ponieważ z opisu wynika, że firma z ulicy Dąbrowskiego, która wygrała przetarg na kompleksową 

zabudowę terenu, i ona odpowiada jakich podwykonawców do poszczególnych robót zatrudniła, chciałby 

się dowiedzieć wobec istniejącego mechanizmu, że wykonawca wykonuje – odbieramy płacimy, a w tym 
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wypadku jest tak, że jest główny wykonawcą, który jest gotowy, ma kontenery i nie może tej inwestycji 

realizować do końca. Czy w tym przypadku za zmianę terminów ratusz ponosi konsekwencję i koszty.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński To bardzo istotne pytanie jeśli chodzi o wykonawców. To nie był 

przetarg, tylko zapytanie o cenę. Natomiast reguły są zbliżone i podobne, nas interesuje tylko zwycięzca 

tego zapytania o cenę i podmiot wybrany, a podwykonawcy to sprawa wtórna. Nie ma tu żadnych 

dodatkowych kosztów i jest to na etapie wyczerpanym, czekają nas drobiazgi w postaci późniejszego 

transportu. Ale to zupełnie inny problem. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że jeśli już drążymy umowę to umowa była na „zaprojektuj i wybuduj” to 

jak można zapłacić za zaprojektowanie i wybudowanie, jak to nie jest wybudowane. Tak mamy umowę z 

wykonawcą wyłonionym w trybie zapytania zaprojektuj- wybuduj za kwotę 136 tysięcy. Z tego co widać, 

cała kwota została wydatkowana, a jak można zapłacić za coś, co nie zostało wybudowane, bo radny sobie 

tego nie wyobraża.   

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że zostało zapłacone za to, co jest trwałym elementem- 

kontenerem- to jest to „zaprojektuj i wybuduj”.  

Radna Ewa Jackowska poprosiła o wyjaśnienie co się stanie jeśli firma  z Węgrowa podupadnie, wejdzie 

komornik i przejmie majątek. Dodała, że ma uwagi pod względem księgowym, czy na pewno może być tak 

że „robota” nie odebrana może być zaksięgowana. Zapytała, czy towar jest ubezpieczony, zabezpieczony i  

o to czy jeśli zimą było nie ogrzewane, to czy nie ma to jakichś następstw, jak kontenery zabezpieczone są 

przed kradzieżą  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Czegoś takiego jak ubezpieczanie nie praktykujemy, skoro producent 

się tym opiekuje, to bierze za to pełną odpowiedzialność, a rozważnie, co by było gdyby, to nie wiem dokąd 

nas zaprowadzi.”  

Radna Ewa Jackowska zapytała, czy jest stworzony jakiś dokument z producentem na tzw. opiekę nad 

tymi kontenerami, czy jest tam wszystko określone, bo w ocenie radnej należałoby to ubezpieczyć. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Jest producent kontenerów, gdzie jeszcze raz podkreślam faktura i to 

„zaprojektuj –wybuduj”- jest to wykupienie kontenera po prostu, sprawdzenie w jakiej jest jakości, odbiór itd. 

To, że producent zgodził się zatrzymać te kontenery u siebie, ponosi wszystkie konsekwencje z tego tytułu 

wynikające. Jest to na jego terenie i w jego ogrodzeniu. I teraz gdybyśmy my mieli tworzyć jakąś 
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nadbudowę w postaci ubezpieczania i nadmiernej celebracji – takich praktyk nigdy tutaj nie było. Nie bardzo 

wiem jak odpowiadać na takie pytania” 

Radny Ryszard Kabat zaproponował, że może pani skarbnik na to odpowie, bo jeżeli zostało to odebrane, 

to kontenery zostały przejęte na majątek trwały, to majątek publiczny musi być ubezpieczony, bo jeśli nie 

będzie to znowu jest to niegospodarność. Jeśli te kontenery zostały ubezpieczone to poprosi, żeby po sesji 

mógł zobaczyć czy tak jest.   

Radna Ewa Jackowska dopytała skarbnik, czy nie ma tego towaru ubezpieczonego. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Przepraszam, bo to jest jakieś dzielenie włosa na czworo. Jest moment, 

kiedy wpisuje się rzeczy do ewidencji, to wszytko ma swój czas, a będziemy teraz tworzyć jakąś 

kreatywność intelektualną i zastanawiać się, jakie otoczenie prawne i każde inne mają kontenery. 

Zabrniemy w ślepy zaułek. Jeszcze najbardziej mnie irytuje w tym wszystkim i to jeszcze raz podkreślam, 

że w życiu się nie spodziewaliśmy, że nastąpi opór z punktu wiedzenia naszego bratniego samorządu 

powiatowego, który nam szalenie skomplikował sytuację.  

Radny Włodzimierz Harmaciński „Nie miałem zamiaru  w tej części sesji zabierać głosu, ale to co pan 

burmistrz prezentuje i swoje stanowisko, jakie przedstawia wielokrotnie, to jest poniżające i urągające 

wszystkiemu, wymusza pan łamanie przepisów przez urzędników  innego szczebla. Powinien pan najpierw 

sprawdzić, czy jest możliwe w tym miejscu i z determinacją sprawdzić, czy ja mogę w tym miejscu. Ja wiem, 

że jest to problem społeczny i że trzeba uporządkować pewne sprawy,  ale gdzie co i jak, trzeba najpierw 

rozeznanie zrobić. To co powiedział radny Lotz: najpierw się zaczyna procedury wszystkie pozwolenia a 

dopiero potem podjęcie pewnych decyzji, co do zakupu i potem ewentualnie montażu. Poza tym ta sprawa, 

to nie jest tylko pozbycie się sąsiadów. Też miałem takiego sąsiada w klatce, że nie dawał nam żyć i wiem 

jaka to jest uciążliwość. Tu też trzeba brać pod uwagę aspekty resocjalizacyjne i czy takie wyrzucenie, 

stworzenie getta jest słuszne. Dlatego te propozycje i inne, że umiejscowienie gdzie indziej, może one 

nawet już by tam stały i byłyby zamieszkałe – tylko determinacja burmistrza i upór powoduje że tych 

kontenerów nie ma, ludzie nie mieszkają i temat nie jest załatwiony.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Proszę nie przemawiać w stylu aksjomatu, jeszcze nie wiemy kto ma 

rację w tym sporze, ja utrzymuję, że w tamtym miejscu kontenery mogą powstać w obecnym stanie 

prawnym i odczytywaniu planu przestrzennego. Z tego tytułu się odwołujemy i będziemy odwoływać  do 

skutku, w związku z tym, proszę tego na tym etapie nie rozstrzygać.” 
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Radny Włodzimierz Harmaciński „Z tego co się zorientowałem i z tego co widzę, a trochę plan 

przestrzenny znam , to właśnie nie może w tym stanie prawnym powstać tam, tego typu zabudowa.”  

Radny Grzegorz Przytuła powiedział, że na temat kontenerów rozmawialiśmy nie na tej sesji tylko dużo 

wstecz, został podjęta decyzja, którą teraz próbują niektórzy radni podważać nie wiadomo dlaczego. To nie 

jest temat na tę sesję. Skupmy się na tym, czy to jest zasadne czy nie, bo o to chodziło na początku, a teraz 

są próby rozdmuchiwania całego zła i od początku tworzyć, czy ta decyzja była podjęta  słusznie czy nie. 

Tej decyzji już się nie zmieni.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że dyskusji nigdy za wiele i chciała poinformować, że przebieg tej 

całej procedury był szeroko opisywany w portalu INFOIŁAWA, gdzie powiat odniósł się do wcześniejszej 

informacji, że powiat przeszkadza. Z tego co radna  wie, to pracownicy ratusza popełnili  kilka błędnych 

decyzji i błędów  formalnych. Zwracając się do radnego Przytuły powiedziała, że rozmowa dotyczy 

zasadności wydatków, o których należy rozmawiać, ale jak widzi ten wydatek stworzył następne 

niedociągnięcia i o tym chce radna rozmawiać, aby decyzje nie były podejmowane na szybko, tylko 

przemyślanie i aby nie rodziły następnych nieprawidłowości chociażby w postaci ubezpieczania, o co sama 

osobiście dopyta, czy te kontenery nie powinny być ubezpieczone.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Nie wiem o jakie błędy pracowników ratusza chodzi, bo jeśli chodzi o 

ubezpieczenie to przyjdzie moment, że zostanie to wciągnięte do ewidencji i będzie ubezpieczane. Teraz 

odpowiada za to producent. Jeśli chodzi o błędy pracowników ratusza to jeszcze raz podkreślam , nie 

odbierajmy sobie nawzajem oceny sytuacji. Jeszcze raz podkreślam, mam zupełnie inną opinię, a mało 

tego, przygotowanie tego odwołania przez pracowników ratusza jest w pełni racjonalne i ma zawartą teść i 

zostawmy to ludziom kompetentnym na tym etapie do rozstrzygnięcia, a nie próbujemy sobie teraz wmówić, 

że ja do czegoś was przymuszam. Do niczego was nie zmuszam, tylko dostrzegam pewną niezręczność w 

tym wszystkim, że prowadzimy dyskusję na temat zakupu kontenerów i pada wniosek o nieudzielania 

absolutorium, a jednocześnie  wiemy, że się to wszystko kłębi w tej samej instytucji i mało estetycznie to 

wygląda” 

Radny Edward Bojko powiedział, że w tej sprawie rada uchwałę podjęła  i na końcu każdej uchwały jest 

napisane, że „wykonanie uchwały powierza się burmistrzowi” i jak nie wykona, to do tego wrócimy, a teraz 

się bawimy w szczegóły i domysły, czy to jest ubezpieczone czy nie, zakupione czy nie. A co to za różnica, 

czy one stoją tu czy tam. Będzie miejsce to będą zainstalowane. 
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Radny Ryszard Kabat powiedział, że musi koledze, doświadczonemu radnemu, przewodniczącemu rady 

kiedyś odpowiedzieć, że przecież wszyscy wiemy, że tak jest i nikt tego nie kwestionuje  Uchwała została 

podjęta  i mówimy o wykonaniu budżetu, a nie o zasadności, mówimy czy budżet w tym punkcie został 

prawidłowo zrealizowany – nic więcej. Radny uważa, że nie, ale każdy może mieć inne zdanie.  

„Panie burmistrzu pan kolejny raz antagonizuje samorządy. Pan jest pierwszą osobą, która powinna 

pochylić się nad tym i mówić, że dbamy o wykonanie i prawidłowe wykonanie decyzji  zgodnie prawem. Tak 

to jest, a pan znowu sugeruje, że samorząd powiatowy z niesamowitą determinacją chce panu podłożyć 

nogę. Przecież tak nie jest i dobrze pan o tym wie. Jeśli pan przeczytał wyjaśnienia osoby, która 

przygotowywała decyzje, to tam było jasno napisane, jak to powinno być zgodnie z prawem. Niepotrzebnie 

pan antagonizuje i to później brakuje współpracy między tymi dwoma samorządami.” 

Radny Stanisław Milewski „Uchwała była podjęta, mamy człowieka który ma wykonać tą naszą uchwałę, 

człowiek którego darzę dużą sympatią  i zaufaniem, i to on będzie odpowiadał. Ale mamy jakieś chore 

wypowiedzi, co by się stało jakby gdyby… Jeżeli brak ja podpowiedziałem, jest plac, zgódźmy się i będą 

przechowywane tutaj. Koleżanka podpowiedziała na Gizewiusza- oczywiście zgadzam się, jest tam takie 

miejsce i dam na kontenery. Nie róbmy piany, ta piana do niczego nie doprowadzi. Jesteśmy radą i na 

szczęście rada ma 21 osób, a nie dwie . Tu koledzy, na pewno wierzę w to z powiatu pomogą nam te 

lokalizacje załatwić, jestem o tym przekonany. Nie denerwujmy się niepotrzebnie, to jest piana, bo co z 

tego. Wybraliśmy człowieka na tę kadencję i na następną też wiem że będzie,  bo już to planuje. Tu byli 

tacy starsi ludzie nasprowadzani, zmanipulowani biedni ludzie, ja im współczułem, że oni tu przyszli, bo im 

listę podpisałaś i przyszli biedni. Kiedy tu padło słowo do starszej pani „Czy Pani będzie chodziła na 

siłownie na Lipowy Dwór” powiedziała, tak będę chodziła. Pan burmistrz zorganizował to spotkanie dla 

radnych na starym mieście,  pomógł. Rada to nie jest   jedna osoba , stare miasto to nie jest cała Iława. 

Dlatego rozmawiajmy konstruktywnie i nie wytykajmy, że to, co było kiedyś to mamy wołać. Mamy dziś 

udzielić burmistrzowi absolutorium – jestem za.” 

Radny Edward Bojko powiedział, że jeśli mamy wątpliwości to mamy opinię RIO, gdzie wnikliwie wszystkie 

wydatki są badane i jeszcze tu roztrząsamy  problem, który dawno zamknęliśmy czyli kwestię zakupu 

kontenerów.  
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Radny Tadeusz Lotz powiedział, że ma wydruk z INFOIŁAWA – nazywa się to „Batalia o kontenery dla 

dłużników- polityczna wojenka czy litera prawa”. Tu jest bardzo ciekawie opisana wypowiedź burmistrza i 

Pana Dutki ze starostwa. Wszystko chronologicznie i z datami. Odesłał do przeczytania artykułu .  

 

 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na komisjach w dniu 22, 23 i 25 maja bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2016 rok 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie  
5 – „za” 

1„wstrzymujący” 

3- „za”  
2  -„przeciw” 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański  poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok. 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych -  przy 17 głosach ,,za”  i 3 ‘przeciw” podjęła uchwałę w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok - stan Rady Miejskiej 20 radnych, 

obecnych na Sesji 20 radnych, głosowało 20 radnych. 
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Uchwała Nr XLI/ 341/17 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok  

oraz sprawozdanie finansowe stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 
 
 
 
 

Ad.7.  Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy  absolutorium  za 2016     

            rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na komisjach w dniu 22, 23 i 25 maja bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

 
Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia 
Burmistrzowi Miasta Iławy  absolutorium  za 
2016    rok 
 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie          
5- „za” 

1-„wstrzymujący” 

2- „za” 
2- „przeciw”          

1-„wstrzymujący” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański  poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy  absolutorium  za 2016 rok. 

 

 Rada Miejska w obecności 20 radnych -  przy 16 głosach ,,za” , 3 głosach „przeciw” i 1 „ 

wstrzymującym” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy  absolutorium  

za 2016 rok - stan Rady Miejskiej 20 radnych, obecnych na Sesji 20 radnych, głosowało 20 

radnych. 

 
Uchwała Nr XLI/342 /17 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy  absolutorium  za 2016 rok 
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stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 

1)  zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2017-29 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na komisjach w dniu 22, 23 i 25 maja bieżącego roku.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej 
miasta na lata 2017-29 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

 Rada Miejska w obecności 20 radnych - przy 20  głosach ,,za”  podjęła uchwałę w 

sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2017-29. Stan rady 20 radnych, 

obecnych na sesji 20 radnych, głosowało 20. 

Uchwała Nr XLII/343/117 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 

2017-29 stanowi załącznik  nr 10  do protokołu 

 

 

 

2) zmian w budżecie miasta na 2017 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był omawiany 
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szczegółowo na komisjach w dniu 22, 23 i 25 maja bieżącego roku.  

  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

 

zmian w budżecie miasta na 2017 rok 
Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie  

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym nie było: 

. 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach „za”  podjęła uchwałę w sprawie 

zmian w budżecie miasta na 2016 rok. Stan rady 20 radnych, obecnych na sesji 20 radnych, 

głosowało 20. 

Uchwała Nr XLI/ 344/17 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2016 rok stanowi załącznik  nr 

11  do protokołu 

 

 

 

3) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Iława na budowę parkingu przy ul. 

Dąbrowskiego w Iławie 

 

      Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na komisjach w dniu 22, 23 i 25 maja bieżącego roku, ale jest drobna poprawka.  

Burmistrz Adam Żyliński zgłosił, że na wniosek radnej Janiny Okołowskiej dodano w § 1.2 treść –

„Pomoc finansowa, o której mowa w § 1.1, zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze środków budżetu 

miasta na rok 2017 w wysokości 53.210 zł. 
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W dyskusji nad powyższym zagadnieniem udział wzięli: 

Radna Ewa Jackowska – zgłosiła, że uzasadnienie uchwały nie jest podpisane przez autora . Zgodnie ze 

Statutem Gminy Miejskiej w Iławie Rozdział 5  § 45 punkt 4 uzasadnienie podpisuje autor projektu. Uchwała 

posiada błąd formalny . 

Przewodniczący rady Wojciech Szymański powiedział, że zostanie  to uzupełnione, czy taka odpowiedź 

satysfakcjonuje radną. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Iława na budowę parkingu przy ul. 
Dąbrowskiego w Iławie 
 

pozytywnie 
jednogłośnie  

pozytywnie bez 
poprawek 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach ,,za” podjęła uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Iława na budowę parkingu przy ul. 

Dąbrowskiego w Iławie. Stan rady 20 radnych, obecnych na sesji 20 radnych, głosowało 20. 

Uchwała XLI345//17  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Iława na budowę parkingu przy ul. 
Dąbrowskiego w Iławie stanowi załącznik nr  12 do protokołu 

 

 

 

4) wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Iławskiej Fundacji 

Rozwoju  Gospodarczego 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na komisjach w dniu 22, 23 i 25 maja bieżącego roku.  
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Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

 
 
wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących 
Miasto Iława w Iławskiej Fundacji Rozwoju  
Gospodarczego 

 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Dyskusji nad powyższym nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach podjęła uchwałę w sprawie”  

wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Iławskiej Fundacji Rozwoju  

Gospodarczego. Stan rady 20 radnych, obecnych na sesji 20 radnych, głosowało 20. 

 

Uchwała XLI346//17  w sprawie wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w 

Iławskiej Fundacji Rozwoju  Gospodarczego stanowi załącznik nr 13  do protokołu 

 

 

 

5) przyjęcia do realizacji w 2017 roku zadania publicznego z zakresu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie realizowanego w ramach Programu Osłonowego „ Wspieranie 

jednostek Samorządu Terytorialnego w Tworzeniu Systemu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie pn .”Bezpieczna rodzina” 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na komisjach w dniu 22, 23 i 25 maja bieżącego roku.  
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Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

 
przyjęcia do realizacji w 2017 roku zadania 
publicznego z zakresu przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie realizowanego w ramach 
Programu Osłonowego „ Wspieranie 
jednostek Samorządu Terytorialnego w 
Tworzeniu Systemu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie pn .”Bezpieczna 
rodzina” 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie  
jednogłośnie                                    

 

Dyskusji nad powyższy nie było: 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach „za”  - podjęła uchwałę w sprawie 

przyjęcia do realizacji w 2017 roku zadania publicznego z zakresu przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie realizowanego w ramach Programu Osłonowego „ Wspieranie jednostek Samorządu 

Terytorialnego w Tworzeniu Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie” pn .Bezpieczna 

rodzina podjęła uchwałę w sprawie Stan rady 20 radnych, obecnych na sesji 20 radnych, głosowało 

20. 

 

Uchwała XLI347//17  w sprawie przyjęcia do realizacji w 2017 roku zadania publicznego z zakresu 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie realizowanego w ramach Programu Osłonowego „ Wspieranie 

jednostek Samorządu Terytorialnego w Tworzeniu Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie pn. 
„Bezpieczna rodzina” stanowi załącznik nr 14  do protokołu 

 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański ogłosił przerwę do 13:30. 
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Ad 9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy 

wzięli udział między innymi w: 

 

 Sadzeniu lasu w ramach akcji – sadzimy 1000 drzew na minutę, organizowanym przez 

Nadleśnictwo Iława  

 uroczystych obchodach Narodowego Dnia Zwycięstwa 

 XX Między-przedszkolnych Igrzyskach Sportowych Przedszkola Miejskiego nr 5 w Iławie 

 Pikniku sportowo-rekreacyjnym organizowanym przez Samorządową Szkołę Podstawową nr 

3 w Iławie 

 Radzie Powiatowej Ogólnopolskiego Porozumienia Związków Zawodowych w Iławie 

 Uroczystych obchodach Dnia Strażaka w powiecie iławskim organizowanych przez Komendę 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Iławie 

 cyklicznych spotkaniach ze służbami w sprawie Lotniczej Majówki 

 spotkaniu dot. wystawy modeli samolotów 

 wizycie w Przedszkolu Integracyjnym na występach dzieci 

 bilansie w Miejskiej Bibliotece Publicznej 

 spotkaniu z wojskiem w sprawie wystawy statycznej w czasie Lotniczej Majówki 

 spotkaniu z Tomaszem Lorenz z firmy Wneco 2, nowym właścicielem terenów po byłych 

zakładach ziemniaczanych 

 Walnym Zgromadzeniu w Zakładzie Komunikacji Miejskiej 

 Zebraniu Prezydium Miejsko-Gminnego Związku OSP 

 spotkaniach organizacyjnych z przedstawicielami i pracownikami Ratusza oraz Jednostek 

Podległych w sprawie obchodów Święta Konstytucji 3 Maja oraz Lotniczej Majówki 

 Zespole Opiniującym Projekty Inwestycyjne 

 Miejsko-Gminnych Obchodach Dnia Strażaka 

 Obchodach Konstytucji 3 Maja 



Protokół Nr XLI/17 
z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 29 maja 2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 
 

 23 

 Walnym Zgromadzeniu Iławskich Wodociągów 

 spotkaniu z mieszkańcami Starego Miasta w sprawie działki po starej kotłowni 

 Lotniczej Majówce 

 Prezentacji węzła intermodalnego 

 spotkaniu z Radosławem Serafinem w sprawie bieżącego funkcjonowania basenu 

 Dyskusji publicznej dot. studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego 

 wyjeździe studyjnym na ul. Biskupską wraz z pracownikami Wydziału Gospodarki Mieniem 

Komunalnym oraz Bieżącego Utrzymania 

 spotkaniu z Tadeuszem Świstem w sprawie omówienia kwestii dojazdu do bazy żeglarskiej 

 spotkaniu z Janem Kamińskim w sprawie bieżącego funkcjonowania wszystkich Ogrodów 

Działkowych  

 

 

Wydział Komunikacji Społecznej 

 

1. Realizacja umowy wydruku materiałów promocyjnych miasta Iława na sezon wakacyjny  2017 

 

Wydział Komunikacji Społecznej przygotował i wydał łącznie  42 000  szt. ulotek Informacyjnych w 

3 wersjach językowych.  W skład publikacji wchodzą: ulotki  A4 do DL – 20000 szt. - Zabytki Iławy, 

Iława od środka, Jeziorak, Szlaki rowerowe, Iława von Inen. Ulotki A5, 16 stron offset - Niezbędnik 

Turysty – 3 wersje językowe 3 x 5000 szt. = 15000 szt. 20 stron, okładka kreda, środek offset 90 g, 

zadruk 4+4 - 8000 szt. 2 wzory  – Co by było gdyby ?,  Imprezownik Iławski.  

Wydruk materiałów był współfinansowany przez Zachodnio-Mazurską Lokalną Organizację  

Turystyczną. ( ZLOT) 

 

2. Opracowanie i wydanie wkładki do Gazety Olsztyńskiej - dystrybucja na całe Województwo 

Warmińsko Mazurskie, w ilości 46 133 szt.-  w tym 3000  bezpłatnych egzemplarzy, które 



Protokół Nr XLI/17 
z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 29 maja 2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 
 

 24 

dostarczono do darmowego rozdawnictwa do Iławy. Wkładki Iławskie rozdawane były  w Informacji 

Turystycznej oraz podczas Lotniczej Majówki. 

 

3. Wydział pracował na polityką prasową dotyczącą  Lotniczej Majówki, organizacją biura pokazów na 

Ratuszu jak i na terenie pokazów, organizacją i podziałem pracy wolontariuszy oraz harcerzy.  

 

4. Trwały także przygotowania do realizacji Dnia Króla Holandii - Rajdu rowerowego - zamówienie 

koszulek, gadżetów promocyjnych rajdu, organizacja biura na terenie Ekomariny w Iławie  

 

5. W dniach 11.05. - 14.05.2017 r. goszczona była delegacja z miasta partnerskiego na Litwie. 

Gośćmi zajmował się Kierownik Wydziału, Piotr Ambroziak. Zorganizowana była wycieczka po 

Gdańsku, rejs statkiem po Kanale Ostródzko – Elbląskim. Goście zza granicy brali udział także w 

Lotniczej Majówce.  

 

 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

 

1. W dn. 28.04.2017 r. do Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, 

złożono poprawki merytoryczne do wniosku: „Rewitalizacja Lasu Komunalnego przy ulicy 

Sienkiewicza w Iławie”. 

 

2. W dn. 02.05.2017 r. do Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, 

złożono poprawki merytoryczne do wniosku: „Zagospodarowanie przestrzeni nad rzeką Iławką 

w Iławie na cele turystyczno – rekreacyjne w ramach zadania „Zagospodarowanie turystyczne 

brzegów rzeki Iławki i Jeziora Iławskiego”. 
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3. W dn. 05.05.2017 r. do Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, 

złożono poprawki merytoryczne do wniosku: „Zagospodarowanie brzegów rzeki Iławki                 

i jeziora Iławskiego”. 

 

4. W dn. 05.05.2017 r. przekazano teren budowy dla realizacji zadania Skomunikowanie ul. 

Jasielskiej z ulicą Wiejską w ramach zadania Kompleksowa rewitalizacja rejonu ulicy Jasielskiej 

w Iławie poprzez poprawę dostępności komunikacyjnej”. Zadanie realizowała będzie firma 

Spomer, na podstawie umowy z dnia 14 kwietnia 2017 r., na łączną kwotę: 2 824 424, 13 zł. 

Termin realizacji od dnia podpisania umowy do dnia 11.08.2018 r. 

 

5. W dn. 12.05.2017 r. rozstrzygnięto przetarg na budowę ul. Morelowej. Z czterech ofert, które 

wpłynęły wybrano ofertę firmy Spomer sp. z o.o. na kwotę 226 252,92 zł.  

 

6. W dn. 12.05.2017 r. rozstrzygnięto przetarg na budowę łącznika pomiędzy                                 

ul. Skłodowską a ul. Boczno-Górną. Z czterech ofert, które wpłynęły wybrano ofertę firmy 

Spomer sp. z o.o. na kwotę  199 404,60 zł). 

 

7. W dn. 12.05.2017 r. dokonano rozstrzygnięcia postępowania w sprawie udzielenia zamówienia 

publicznego na zaprojektowanie i wybudowanie lodowiska oraz skateparku.  W drodze 

przetargu  nieograniczonego wybrano konsorcjum firm BULLAIT, WM International, 

LODOWISKA , które złożyło ofertę na kwotę 3 075 000,00 zł. W dn. 19.05.2017 r. złożone 

zostało przez Wykonawcę zabezpieczenie należytego wykonania umowy oraz podpisana 

umowa.  

 

8. W dn. 12.05.2017 r. rozstrzygnięto przetarg na budowę łącznika pomiędzy                            ul. 

Chełmińską a ul. Grudziądzką. Z czterech ofert, które wpłynęły wybrano ofertę firmy Spomer 

sp. z o.o. na kwotę 126.224,94 
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9. W dn. 12.05.2017 r. rozstrzygnięto przetarg na budowę łącznika pomiędzy ul. Chełmińską a ul. 

Gdańska. Z czterech ofert, które wpłynęły wybrano ofertę firmy Spomer sp. z o.o. na kwotę 

103.258,73 zł 

 

10. W dn. 12.05.2017 r. rozstrzygnięto przetarg na utwardzenie nawierzchni przy   ul. Sobieskiego. 

Z czterech ofert, które wpłynęły wybrano ofertę firmy Spomer sp. z o.o. na kwotę 205.533,00  zł 

 

11. W dn. 15.05.2017 r. odbyła się prezentacja koncepcji projektowej w ramach umowy                   

na opracowanie dokumentacji budowlanej z firmą Planowanie Przestrzenne "KONTRA"                  

z Poznania dla inwestycji pn. Zagospodarowanie przestrzeni publicznej przy dworcu PKP. 

 

 

Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

1. W dn. 25.04.2017 r. rodzinne drużyny z Iławy miały okazję zmierzyć się ze sobą w drugim turnieju 

rodzinnym FIFA, który odbył się w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień                i 

Pomocy Rodzinie i przyciągnął około 40 osób. Turniej miał przede wszystkim charakter rodzinny i 

umożliwiał spędzanie wolnego czasu całej rodzinie, używając przy tym nowoczesnych technologii. 

2. W dniach 28.04. – 30.04.2017 r. w Ośrodku przeprowadzony został kurs przewodnikowy „Apoll”,   

organizowany przez Hufiec ZHP Iława dla harcerzy i instruktorów.. 

3. Od dn. 09.05.2017 r. ruszył cykl warsztatów edukacyjnych na temat emocji. Przeprowadzone 

zajęcia połączone są z projekcją filmu „W głowie się nie mieści”. Celem spotkań jest poszerzenie 

wiedzy dzieci na temat emocji, nauka właściwego rozpoznawania, nazywania  i ich wyrażania. 

Oferta skierowana jest dla dzieci uczęszczających do klas 1 – 4 szkoły podstawowej oraz 

przedszkoli.  

4. W dn. 15.05.2017 r. przedstawiciel Ośrodka wziął udział w posiedzeniu Zespołu   ds. 

Monitorowania „Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie   w 

Województwie Warmińsko – Mazurskim na lata 2015 – 2020”, które odbyło się w siedzibie 
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Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Olsztynie. Integralną część Programu stanowi 

ramowy program ochrony ofiar przemocy w rodzinie oraz ramowy program korekcyjno-edukacyjny 

dla osób stosujących przemoc. Celem spotkania było zapoznanie uczestników z roboczą treścią 

projektu sprawozdania, który jest w trakcie ewaluacji. 

5. W dniach  15.05. – 19.05.2017r. Towarzystwo Przyjaciół Dzieci w Ośrodku zorganizowało cykl 

warsztatów edukacyjnych dla dzieci i młodzieży z miasta Iławy, prowadzonych przez grupę 

amerykańskich studentów. Zajęcia miały za zadanie pomóc dzieciom i młodzieży w rozwijaniu ich 

umiejętności językowych za pomocą różnorodnych gier, zabaw oraz form spędzania wolnego 

czasu. 

6. Urząd Marszałkowski Województwa Warmińsko – Mazurskiego w dniach 18.05. – 19.05.2017 r. 

zorganizował naradę pełnomocników ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień. 

Narada przyczyni się do tworzenia spójnej polityki profilaktyki i rozwiązywania problemów 

uzależnień na terenie województwa, poprzez efektywniejsze współdziałanie instytucji wszystkich 

szczebli administracji publicznej ora innych podmiotów.  

7. W ramach działań profilaktyczno – wychowawczych w Ośrodku Psychoedukacji, przeprowadzono 

warsztaty dla dzieci i młodzieży z iławskich szkół: 

– „Nie dla używek" – 9 klas 

– „Cyberprzemoc” – 2 klasy 

– „Integracja” – 4 klasy 

– „Szacunek i Relacje” – 7 klasy 

 

Miejska Biblioteka Publiczna 

 

25.04.2017 r. – Rozstrzygnięcie konkursu „Biblioteka dla Ciebie, dla mnie dla nas” – 3 projekty 

Miejsce: MBP 
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25.04.2017 r.  – Dyskusyjny Klub Książki – „Traktat o łuskaniu fasoli” – 8 osób 

Miejsce: Czytelnia Ogólna 

 

26.04.2017 r.  – Lekcja biblioteczna – „Książka mój najwierniejszy przyjaciel” – 23 osoby 

Miejsce: Samorządowa Szkoła Podstawowa Nr 3 

 

26.04.2017 r.  – „Skarbczyk wyobraźni” – Dzień pingwina – 21 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

 

27.04.2017 r.  – „Winter nadchodzi” - spotkanie autorskie z Wojciechem Cesarzem – 74 osoby 

Miejsce: Filia Nr 2 

 

27.04.2017 r.  – Dyskusyjny Klub Książki w ZK – 7 osób 

Miejsce: Zakład Karny 

 

28.04.2017 r.  – Z ziemi i z ognia – warsztaty ceramiki – 11 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

 

 

28.04.2017 r.  – Klub Niteczka – drzewko szczęścia cz. 1 – 14 osób 

Miejsce: Wypożyczalnia dla Dorosłych 

 

28.04.2017 r.  – Spotkanie z historią – „Ustawa rządowa z 3 maja 1791 r. Pierwsza nowoczesna konstytucja 

w Europie czy wstęp do ostatniego rozdziału dawnej Rzeczpospolitej”.  – 8 osób 

Miejsce: Czytelnia Ogólna  

 

29.04.2017 r.  – Gildia Magii i Miecza – sesja Neuroshima – 5 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 
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05.05.2017 r.  – Spotkanie Koła Polskiego Związku Filatelistów – 5 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

 

05.05.2017 r.  – Gildia Magii i Miecza – sesja Erthdawn – 5 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa  

 

06.05.2017 r. – Akademia Smyka – 4 osoby 

Miejsce: Pracownia Komputerowa  

 

08.05.2017 r.  – Lekcja biblioteczna „Świat baśni” – 18 osób – Przedszkole „Majka” 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

 

09.05.2017 r.  – Lekcja biblioteczna „Czarna owieczka” – 26 osób -  SSP Nr 3 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

 

09.05.2017 r.  – Tydzień bibliotek „Biblioteka? Oczywiście” – 21 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

 

10.05.2017 r.  – Spotkanie bibliotekarzy Powiatu Iławskiego – 45 osób 

Miejsce: Biblioteka Lubawa  

 

10.05.2017 r.  – Wycieczka biblioteczna – 22 osoby 

Miejsce: Filia Nr 2 

 

11.05.2017 r.  – Tydzień Bibliotek - „Spotkanie z bajką” – 25 osób 

Miejsce: Filia Nr 2  

 

11.05.2017 r.  – Tydzień bibliotek - wycieczka biblioteczna – 10 osób  

Miejsce: Filia Nr 2 
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11.05.2017 r.  – Tydzień bibliotek – lekcja biblioteczna „Biblioteka? Oczywiście” – 25 osób  

Miejsce: Filia Nr 2 

 

12.05.2017 r.  – Z ziemi i z ognia – warsztaty ceramiki – 11 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

 

12.05.2017 r.  – Klub Niteczka – drzewko szczęścia  cz. 2. – 7 osób 

Miejsce: Wypożyczalnia dla Dorosłych 

 

13.05.2017 r.  – Gildia Magii i Miecza – sesja Neuroshima – 6 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

 

15.05.2017 r.  – Tydzień bibliotek - spotkanie z bajką – 24 osoby 

Miejsce: Samorządowe Przedszkole Nr 3  

 

15.05.2017 r.  – Porozmawiajmy o ekranizacji „Stulatka, który wyskoczył przez okno i zniknął” – 17 osób 

Miejsce: Czytelnia Ogólna 

 

16.05.2017 r.  – Lekcja biblioteczna – „Na wesoło z Marią Konopnicką” -  24 osoby 

Miejsce: SSP nr 3 

 

16.05.2017 r.  – Dyskusyjny Klub Książki – „Pokolenie IKEA” – 7 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa  

 

17.05.2017 r.  – Spotkanie z książką – 23 osoby 

Miejsce: Świetlica SSP Nr 3 

 

17.05.2017 r.  – Wycieczka biblioteczna – 9 osób  
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Miejsce: Filia Nr 2 

 

17.05.2017 r.  – Głośne czytanie – 72 osoby 

Miejsce: Samorządowe Przedszkole Nr 5 

 

18.05.2017 r.  – Lekcja biblioteczna – „Dzień matki” – 25 osób 

Miejsce: Filia Pracownia Komputerowa  

 

18.05.2017 r.  – Spotkanie z bajką – 22 osoby 

Miejsce: Samorządowe Przedszkole Nr 2  

 

18.05.2017 r.  – Dyskusyjny Klub Książki w Zakładzie Karnym – 6 osób 

Miejsce: Zakład Karny 

 

19.05.2017 r.  – Gildia Magii i Miecza – sesja Erthdawn – 8 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa  

 

Wystawy: Kryształowa Grota nad Jeziorakiem  

 

Ponadto przeprowadzono 29 warsztatów z obsługi komputera, w których wzięło udział 125 osób oraz 

zajęcia z języka angielskiego i niemieckiego, w których uczestniczyły 666 osób.  

 

Ogółem w okresie sprawozdawczym w Miejskiej Bibliotece Publicznej odbyły się 63 działania. We 

wszystkich formach uczestniczyło 1 429 osób.  

 

Iławskie Wodociągi 

1. Dokonano wymiany rurociągów tłocznych na hali pomp Przepompowni Centralnej w Iławie. 

2. Wykonano spięcie sieci wodociągowej DN 225 mm o długości 104 m w ulicy Ziemowita z ulicą Dobrawy. 
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Iławskie Centrum Kultury 

 

1.  W dn. 25.04.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” w ramach Edukacji filmowej ICK, odbyły się seanse dla  

iławskich szkół podstawowych i gimnazjalnych. 

 

2. W dniach 27.04. – 28.04.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył się Przegląd Teatrów Dziecięcych 

„Kurtyna w Górę” podczas którego spektakle teatralne zaprezentowały ośrodki szkolno-

wychowawcze oraz iławskie przedszkola i szkoły podstawowe. 

 

3. W dn. 02.05.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył się Spektakl Teatralny „Niebieski Piesek”                  

w wykonaniu Olsztyńskiego Teatru Lalek. 

 

4. W dn. 03.05.2017 r. odbyły się uroczystości związane ze Świętem Uchwalenia  Konstytucji                    

III Maja „Vivat Konstytucja” - uroczysta Msza Św. w Kościele Przemienienia Pańskiego, przemarsz 

orszaku sprzed Ratusza Miejskiego oraz przedstawienie na podstawie sztuki „Powrót Posła” J. U. 

Niemcewicza w wykonaniu uczniów Gimnazjum nr 2. Podczas imprezy zaprezentowano również 

takie atrakcje jak:  malowanie obrazu, quiz wiedzy historycznej, prezentacje multimedialne oraz 

namiot grupy rekonstrukcyjnej.        

 

5. W dn. 05.05.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbyły się Eliminacje  Miejskie Spotkań z Poezją  

Dziecięcą.  

 

6. W dn. 06.05.2017 r. w Amfiteatrze im. Louisa Armstronga odbyły się Miejsko - Gminne Obchody 

Dnia Strażaka. Podczas imprezy zaprezentowano pokazy ratownictwa medycznego, wodnego i 

drogowego oraz koncerty zespołów: Hymen, Morawa i Remedium. 

 

7. W dn. 13.05.2017 r. odbyła się Lotnicza Majówka. Podczas imprezy zaprezentowano pokazy 

lotnicze Mig 29 z 22 BLT z Malborka,  pokazy akrobacji lotniczej, grupy akrobacyjne Biało 
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Czerwone Iskry 3 AT3, Flying Formation Team oraz wiele innych akrobacji. Na zakończenie został 

przedstawiony program dla dzieci w wykonaniu grupy Tulinki oraz koncert zespołu Bartek 

Zdanowicz Band.  

 

8. W dn. 19.05.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbyły się Rejonowe Eliminacje Spotkań z Poezją 

Dziecięcą.  

 
 

      Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poprosił o zadawanie pytań. 

Radna  Elżbieta Prasek  zapytała o spotkanie z panem Serafinem na temat utrzymania i 

funkcjonowania basenu. Zapytała o wnioski ze spotkania. Odnośnie kosztów majówki radna otrzymała 

odpowiedź od Burmistrza. Zapytała również o wyniki spotkania z Tadeuszem Świstem odnośnie dojazdu do 

bazy żeglarskiej  

Burmistrz Adam Żyliński spotkanie z panem Serafinem i panem Tadeuszem Świstem miały charakter 

interwencyjny. Mieszkańcy skarżyli się na odpryskujące z drogi kamienie. Pan Świst we własnym zakresie 

połozy kilka metrów bruku. Rozmowa z Kierownikiem Serafinem była podyktowana przejściem firmy 

prywatnej sprzątającej, jeżeli chodzi o opłacanie swoich pracowników na inne zasady w wyniku ustawy jaka 

obowiązuje. Źródło dużych kłopotów problemów i ludzkich dramatów. Burmistrz starał się to wesprzeć, 

jednak przedsiębiorca jest przedsiębiorcą i on kierując się własną racjonalnością nie skorzystał z burmistrza 

życzliwej prośby żeby ewentualnie to zdusić w zarodku.  

      Radny Robert Kowalewski zapytał o prezentację węzła intermodalnego. 

Burmistrz Adam Żyliński jest to kolejny projekt i wyścig z czasem ponieważ trzeba zdążyć jeszcze 

przed aplikacją środków europejskich. Wokół dworca jest absolutna rewolucja nawiązująca do dwóch 

funkcjonujących tam rond będzie tam punkt przesiadkowy o nazwie „ Wrota kolejowe Warmii i Mazur”, gdzie 

będą wszystkie akcenty związane z przesiadką rowerzystów, postój Taxi, parking krótko i długoterminowy, 

komunikacja miejska i międzymiejska. Projekt ambitny i duży jego elementem być może będzie wymiana 

taboru autobusowego. Teraz trwają jazdy próbne związane z możliwością zastąpienia bazy 

dotychczasowych autobusów czymś bardziej atrakcyjnym.    
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Radny Wiesław Burdyński zapytał o co chodzi w dziale przygotowanym przez PIM w punkcie trzecim w 

treści - do Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, złożono poprawki merytoryczne 

do wniosku: „Zagospodarowanie brzegów rzeki Iławki  i jeziora Iławskiego”. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że zgodnie z procedurą, w każdym projekcie składanym do 

Funduszu Europejskiego są dwie fazy: jedne są to poprawki o charakterze formalnym proponowane przez 

Urząd Marszałkowski i jego służby. Jak przejdzie się etap formalny to potem pojawiają się poprawki o 

charakterze merytorycznym. Są dwa podejścia. Jak uda się wszystkie spełnić to pełnoprawnie można 

uczestniczyć w konkursie.  

Radny Janusz Zaborowski zapytał o rozstrzygnięte przetargi na łączniku Gajerka, które wygrała firma 

Spomer. Czy inwestycja rozpocznie się w tym roku?  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że musi się rozpocząć i zakończyć w tym roku. Są to małe 

inwestycje w ramach gorącej dyskusji dotyczących lodowiska i skateparku w tym pakiecie proponowane. W 

przypadku Gajerka zostało niewiele, dwa łączniki i wykonanie chodnika na ulicy Gdańskiej.  Wróci temat 

Brodnickiej, ale na tym etapie nie będzie podlegał zajmowaniu się. 

Radny Stanisław Milewski zrobił podziękowanie myśli, że za wszystkich radnych, do Burmistrza, dla pani 

Ewy Junkier za przygotowanie „Lotniczej majówki”.  

Radny Wiesław Burdyński powiedział, że pani Ewa wyglądała pięknie w mundurze lotniczym. 

 

 

Ad .10. Interpelacje i zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że w okresie międzysesyjnym nie  wpłynęła 

pisemna interpelacja. 

Radny Tadeusz Lotz zgłosił cztery sprawy, zapytania z czego jedno zamieni się na interpelację na 

przyszłość. Podał przykład urzędnika Jacka, który przyznał się do błędu i zapłacił karę. Pomijając całą 

otoczkę zachował się jak gość, prawdziwy przedwojenny urzędnik. Jeżeli ktoś coś przeskrobie to ponosi za 

to odpowiedzialność albo przeprasza. Jakiś czas temu radny zgłosił problem występujący na basenie, 

chodzi o obsługę klientów. Pani Burmistrz zna sprawę. Radny pół roku temu (minęło 15 maja) zgłaszał 

dyrektorowi ICSTiR, który w tej sprawie nie podjął żadnego ruchu względem pracownika. Radny zgłosił to 
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pani Burmistrz. Po jej akcji sytuacja się poprawiła, ale na tydzień. W tej chwili nastąpiła eskalacja .Do tej 

osoby dołączyła jeszcze druga. Radny nie zna danych tej osoby tylko szczątkowe. Pracownicy dalej nie 

mają identyfikatorów, o których mówił. Zaproponował, aby dyrektor ICSTiR przeprosił wszystkich 

pokrzywdzonych mieszkańców w mediach iławskich na własny koszt.  

Druga sprawa dotyczy rodziców małych dzieci, które grają w Jezioraku meldują, że jakaś grupa zostaje 

obciążona jakimś kosztem.  Burzą się ponieważ z ratusza ponad 100 000 zł idzie na piłkę i nie zgadzają się 

z tą odpłatnością. Zapytał czy pani Burmistrz znany jest taki fakt, jeżeli tak to z czyjej inicjatywy, gdzie będą 

wpływać pieniądze, czy do ratusza, czy kieszeni trenera.  

Kolejną sprawę skierował do Burmistrza, nawiązuje do tego co było na poprzedniej sesji. Odczytał 

fragment artykułu z Infoiława dotyczący lodowiska, z którego radny dowiaduje się nie z ratusza:- 

 „Dzisiaj odbyła się sesja nadzwyczajna w iławskim magistracie. Przegłosowano na niej dodatkowe 

środki na lodowisko i skatepark. Okazuje się, że nasz "niedoszacowany" projekt zostanie zrealizowany w 

ZUPEŁNIE INNEJ formie niż ta, na którą głosowali ludzie. Skatepark, bo ta część Young Spotu będzie 

realizowana, jest tak naprawdę niską skateplazą za ponad 800 tysięcy złotych, co daje nam najdroższy 

betonowy skatepark w Polsce - niestety w parze z ceną nie poszedł rozmiar i jakość. Smutne jest to, że 

zrobiono z nas wszystkich idiotów (nas - pomysłodawców oraz was, czyli głosujących). Uważamy, że 

iławscy urzędnicy nie dorośli do dialogu z mieszkańcami oraz innych form współistnienia społecznego. 

Mamy dla was radę, odwdzięczcie się IM podczas najbliższych wyborów samorządowych. W tym mieście 

wydaje się więcej funduszy na fontanny nad jeziorem niż rozwój pasji młodych ludzi. W podpisie ekipa YS”.  

Radnemu nie chodzi o celowość wydatku, ale o to kto kłamie, kto nie mówi prawdy. Solennie Pan 

Burmistrz zapewniał, że wszystko było uzgodnione z tymi chłopakami, natomiast oni piszą zupełnie co 

innego „że zrobiono z nas idiotów”.  

Pan Burmistrz powtarzał to wielokrotnie proszę mi wierzyć, radnemu z wiarą w urzędzie kojarzy się  

porównanie ze sklepem kiedy radny chce kupić 0.5 l mleka i mówi do sprzedawczyni, że nie zapłaci, ale jak 

by miał pieniądze, proszę wierzyć, to bym zapłacił. Tu nie ma wiary, tu powinny być fakty. Poprosił 

Burmistrza o odpowiedź kto mija się z prawdą.  

Ostatnia sprawa, również związana jest z ostatnią sesją, na której była burzliwa dyskusja, radna 

Jackowska przypomniała o prywatnych wycieczkach, wzajemne oskarżanie wręcz, czy też zarzuty. Pan 
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Burmistrz obiecał na hasło, że jest to nagrane, że odtworzy to nagranie. Zadał pytanie, czy Pan Burmistrz 

odtworzył i jaka jest prawda, kto mija się z prawdą?    

 

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że ma kilka pytań. Pierwsze z nich dotyczy wywozu śmieci, 

konkretnie butelek, które w okresie letnim zaczynają stanowić problem, nie tylko estetyczny, ale stanowią 

pewne niebezpieczeństwo. Tak jest na ulicy Westerplatte. Poprosiła Burmistrza o interwencję w tej sprawie. 

Mieszkańcom doskwiera to. Jak to jest, że firma, która wywoziła śmieci nie może ich teraz zabrać? Kolejne 

pytanie związane byo z pasami na jezdni, które wytarły się przez zimę. Zapytała kiedy Rejon Dróg zajmie 

się tym. Trzecia sprawa związana jest z przyjazdem przedstawicieli z miejsc partnerskich, radna 

dowiedziała się o tym z różnych mediów. W poprzednich latach zawsze radnych informowano o podobnych 

sytuacjach jak odwiedziny przedstawicieli z Holandii w GS 1. Kolejne zapytanie dotyczyło remontu Hali 

Sportowej, czy przebiega zgodnie z terminarzem i rzeczywiście będzie skończone we wrześniu, a w 

październiku młodzież ze szkoły Nr 3 do niej wejdzie. Radna widzi jak obecnie funkcjonują zajęcia dla dzieci 

i ma nadzieję, że nie będzie żadnego wahnięcia. Następnie zapytała o działalność Rady Sportu, wokół tego 

było dużo szumu, zmieniono skład osobowy. Chciałaby usłyszeć na komisji lub sesji, jak to jest z Radą 

Sportu?  Przypomniała, że dawno już prosiła Burmistrza o miejsca parkingowe dla dzieci 

niepełnosprawnych na ul. Andersa, która jest drogą powiatową.  Zapytała o etap postępowania.  

Radna Ewa Jackowska zapytała, czy jest szansa nagłośnienia i wzorem Urzędu Gminy w Iławie zakup 

tabletów dla radnych, zobowiązała się pokryć z własnej kieszeni, jeżeli stanowiłoby to problem. Poprosiła o 

wersję elektroniczną, a nie papierową w zakresie materiałów na sesje i komisje, o unowocześnienie i 

jednocześnie usprawnienie, o oszczędniejsze gospodarowanie funduszami publicznymi. Czy jest szansa na 

ten ruch?  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański przedstawił dwie sprawy, jedna dotycząca usunięcia 

znaku drogowego, z zachowaniem wszelkich procedur. Na zapleczu byłego Ośrodka Rodzina od dłuższego 

czasu stoi znak zakazu wjazdu z dopiskiem „nie dotyczy pacjentów” . Ośrodka już nie ma, natomiast znak 

stoi. Mieszkańcy okolicznych bloków tam parkują, łamiąc przepisy. Druga sprawa dotyczy technologii 

łatania dziur w drodze. Mieszkańcy skarżą się na technikę wypełniania dziur smołą i zasypywanie 

kamykami, które odpryskują, niszczą karoserię samochodów, smoła przykleja się. Jest to bardzo zła 
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metoda. Piesi też skarżą się. W tym roku, po dłuższym czasie, pojawiło się naprawianie tą metodą. Poprosił 

o odstąpienie od tego. Niezadowolony mieszkaniec groził sprawą sądową. 

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że jedno pytanie radnego zostało już zadane przez 

radnego Tadeusza Lotz, odnośnie projektu obywatelskiego, natomiast przedstawi trzy inne zagadnienia. 

Wielokrotnie była rozmowa na temat ulicy Wojska Polskiego, o skrzyżowaniu do zakładu wapienno- 

piaskowego i wylotu w stronę Radomna. W czwartek radny otrzymał informacje o przygotowaniu koncepcji 

przygotowania kosztów 50/50 jako powiat. Radny zaskoczony jest ponieważ Pan Burmistrz wielokrotnie 

mówił, że spotkanie na ten temat odbyło się 7 lutego i zostało to zlecone, a radnemu podano, że umowa na 

opracowanie koncepcji rozwiązania zawarta została 22 maja. Wyraził swoje nie miłe zaskoczenie. Jak 

Burmistrz mówił to radny spodziewał się, że będzie opracowany jakiś wynik. Obecny rok był wyjątkowo 

mokrym rokiem, ludzie boja się tam jeździć, obawia się, że dojdzie do tragedii. Temat wymaga 

kompleksowego załatwienia. Radny rozmawiał z nowym właścicielem zakładów ziemniaczanych, że będzie 

musiał wystąpić i aktywnie w tym uczestniczyć.  

Następnie poprosił o pisemną odpowiedź i wykaz wniosków o dofinansowanie zewnętrzne z różnych 

źródeł na projekty inwestycyjne zarówno te, które były złożone i już są jakieś rozstrzygnięcia, z 

zaznaczeniem czy są rozstrzygnięte czy nie oraz jakie planuje się jeszcze złożyć na rozdanie 2014-2020.  

Trzecia sprawa to nowa fontanna . Po informacji w Infoiława społeczeństwo jest zaskoczone wysoką 

ceną inwestycji. Radny rozmawiał z Panią Burmistrz i sam jest zaskoczony wysoką ceną  prawie 850 000 

zł. Poprosił o specyfikację wydatków, z zaznaczeniem robocizny i materiałów w celu rzetelnego 

wytłumaczenia mieszkańcom. Poprosił o pisemną odpowiedź. 

Radny Stanisław Milewski nawiązał do wyglądu cmentarza, podziękował za zrobienie schodków od ulicy 

Ostródzkiej, ale zaniepokoiły go mocno przepełnione śmietniki. Drugi temat dotyczy przesunięcia tablicy 

miejscowości aż pod BIES.  Pracownicy powiatu zrobili to , radny działał przez radnego Eugeniusza Dębka. 

Radny przypomniał, że na ulicy Zalewskiej miał powstać chodnik.   

Radna Anna Zakrzewska poprosiła aby autobusy niskopodwoziowe były zaznaczone na rozkładach jazdy. 

Jest to prośba mam podróżujących z małymi dziećmi. Druga sprawa dotyczy kontaktów z zagranicą. 

Zapytała o tegoroczne plany na wyjazdy do miast partnerskich i podanie z jakiego klucza będą wybierani 

uczestnicy. Trzecia sprawa dotyczy uzyskania odpowiedzi co do prawidłowego oznakowania parkingów dla 

niepełnosprawnych. Na Komisji Problematyki Społecznej przewodniczący powiedział, że przewodniczący z 
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innych komisji używają  nieprawidłowego sformułowania,  niezgodnego ze statutem. Zaproponowała aby 

przewodniczący pozostałych komisji posługiwali się formą statutową.  

Radny  Wiesław Burdyński zapytał o ulicę Kardynała Wyszyńskiego, gdzie porobiły się „ pastwiska” nikt 

nie kosi trawy od początku tego roku. Zapytał, czy jest wpływ na to, aby te ulice sprzątnięto?  

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że mieszkańcy zgłosili, że ratusz i obiekty sakralne nie są 

podświetlone wieczorem.  

 

  

Ad.11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania   

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że w ramach końcowych wniosków miał się zwrócić do radnych z  

tematem zagranicznych wizyt od razu połączył to z zapytaniem radnej Elżbiety Prasek. W tym roku wizyty 

miały inny charakter inny niż w poprzednich latach ponieważ w obydwu przypadkach były to krótkie wizyty z 

prośbą przyjeżdżających o przedstawienie tego co dzieje się w regionie np. kanału elbląskiego, Litwini brali 

udział w lotniczej majówce, dzień wcześniej zobaczyli kanał, Holendrzy byli na pikniku. Nie było potrzeby 

wciągania w to radnych, ale Burmistrz chce tego. Poprzednie wyjazdy miały inna specyfikę. Obsłużenie 

delegacji od świtu do zmierzchu nie jest takie proste. Na pytani Pani Ani, dotyczące wyjazdów 

zagranicznych, odpowiedział, że w tym roku planowany jest wyjazd do  Tholen , 20 miejsc z czego większa 

część przypada radnym, z urzędu pojadą wybrane osoby.  Wyjazd kilku dniowy, autobusem, przejechać 

trzeba całe Niemcy. Termin październikowy. Jest to okazja do wyjaśnienia tematów o współpracy. Prosił o 

dokładne i rozważne zapisywanie się aby lista była trwała.                                                                                                                                                                         

Na pytanie radnej Anny Zakrzewskiej odczytał odpowiedź Kierownika Wydziału Bieżącego Utrzymania 

Annę Wanic, jest to też odpowiedź dla pani Eli Prasek: 

 „W odpowiedzi na temat zapytania oznakowania poziomego ulic w Iławie w 2017 informuję, że zgodnie z 

przeprowadzonym przetargiem nieograniczonym z 30.01.2017 roku zostało wybrane, na pomalowanie ulic 

Miasta Iławy, Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów  „DROMO”, ul. Nabrzeżna 5, została spisana 

umowa. W dniu 22.05. przedsiębiorstwo DROMO rozpoczęło wykonanie oznakowania poziomego, przy 

sprzyjających warunkach bez opadów atmosferycznych planowane jest zakończenie robót w ciągu 13 dni 

roboczych.  

        Praca komisji to wewnętrzny problem, do którego Burmistrz nie będzie się odnosił.  
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        Ulica Wyszyńskiego, droga wojewódzka, miasto nie ma podpisanej umowy, z powiatem są podpisane 

stosowne porozumienia. W przypadku dróg wojewódzkich nie ma takich porozumień. Można jedynie wysłać 

pismo z interwencją.  

     W odpowiedzi na pytania radnego Tadeusza Lotz dotyczące młodzieżowej piłki IKS Jeziorak, burmistrz 

powiedział, że pytanie nie powinno być skierowane  do Pani Junkier.  Burmistrz odpowiedział, że w sposób 

świadomy, zgodnie z powiedzeniem- „darmocha rozpieszcza i powoduje niestaranność i 

niesystematyczność”, opłaty za akademię piłkarską są symboliczne w kwocie 20 zł/ m-sc. Jest to kwota 

konieczna, aby rodzice pamiętali o wysłaniu dzieci na trening. Takie jest doświadczenie ludzi którzy wiele 

lat się tym zajmują.   

    Jeżeli chodzi o lodowisko,  skatepark i Young Spot, Burmistrz jest bardzo zniesmaczony tą sytuacją, nie 

wyobraża sobie tego, żeby kilkunastoletni chłopcy wypisywali podobne historie, jest to zrobione z inspiracji 

osób trzecich, jest to kompletnie nie do przyjęcia. Jeżeli w ten sposób mamy realizować inwestycje w 

mieście to gratuluje wszystkim.  Od początku była mowa, że projekt jest drogi, wcale nie najdroższy w 

Polsce, tylko logiczny, nie wiejsko- prowincjonalny. Żadnych półfabrykatów, żadnych składanek, robimy coś 

co ma charakter komplementarny do ambicji tego miasta, wylewane jest w całości. Na Young Spot zostanie 

wykonana dokumentacja i będzie realizowane w latach kolejnych, nie można sfinansować tego od razu. 

Młodzi ludzie przekazywali sobie kompetencje, jeżeli chodzi o kontakt z miastem, osobą upoważnioną z 

miasta był Pan Roman Radtke, dwukrotnie rozmawiała z nimi Pani Mariola. Na ostatnie spotkanie z 

projektantami żaden z nich nie przyszedł mimo zaproszenia. Za chwilę spotkanie zostanie powtórzone i 

Burmistrz nie spodziewa się spotkać ich. Nie wolno wypisywać oświadczenia w mediach, jest to 

przerażające. Burmistrz też ma młodego syna, ale z czymś takim spotyka się po raz pierwszy. Dochodzi do 

tego, że młodzi ludzie zarzucają nam kłamstwa.  

    Na pytanie kolejne, burmistrz poprosił o wydrukowanie fragmentu protokołu  sesji z 24.04. 2017 roku, 

kiedy nastąpiła wymiana zdań między panią Jackowską a Burmistrzem. Poprosił o przekazanie fragmentu 

zapisu  radnemu Tadeuszowi Lotz ii zapoznanie się z jego treścią.  

Zastępca Burmistrz pani Ewa Junkier na temat obsługi basenu wyjaśniła, że po interwencji miesiąc temu 

zareagowała i odbyła rozmowę z kierownikiem basenu, który potwierdził, że z tą panią są problemy, miała 

zostać wezwana i pouczona. Nie ma mowy o naganie, gdyż minął spory czas i nie można ukarać 

pracownika za coś co było jakiś czas temu. Rozmowa została przeprowadzona, j przykro jest słyszeć, że 
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bez efektu.  Kierownik będzie musiał podjąć inne kroki. W temacie wprowadzenia identyfikatorów , Dyrektor 

ICSTiR musi zmienić regulamin. Będzie on zmieniony. Obecnie kierownik pracuje nad tym. ICSTiR miało 

dużo pracy związanej z organizacja iławskiej majówki. Regulamin wkrótce zostanie zmieniony. Na początku 

zaproponowano identyfikatory z samymi imionami i to już funkcjonuje. Nazwiska na identyfikatorach mogą 

pojawić się po zmianie regulaminu.   

Burmistrz Adam Żyliński odpowiedział na pytanie pani Elżbiety Prasek, wpłynęło też pismo Prezesa 

Ogrodów Działkowych „Podleśne”, docierają sygnały o niezadowoleniu, sytuacja zmieniła się jeżeli chodzi o 

wywóz nieczystości. Burmistrz prowadził rozmowy z kolegami z sąsiednich samorządów. Nowe Miasto 

Lubawskie, Gmina Wiejska Lubawa i my utraciliśmy swoich wieloletnich partnerów, jeżeli chodzi o wywóz 

śmieci. Bardzo uważnie jest to monitorowane. Burmistrz powiedział, że on myje każde plastikowe pudełko, 

zastanówmy się czy problem nie tkwi w nas samych.  

Inspektor Ochrony Środowiska Bogusława Bandelewska powiedziała, że w tej sprawie walczą już od 

kwietnia, na początku była prowadzona korespondencja ze Związkiem Czyste Środowisko, Zakładem 

Utylizacji Odpadów w Rudnie. Związek Gmin podał informację, że firma EKO i Spomer na koniec marca 

miały wywieść wszystkie kosze i je oddać do Związku Gmin. Firma EKO wywiązała się ze swoich zadań, 

firma Spomer niestety nie. Dlatego prowadzona była korespondencja. Firma Spomer rozpoczęła wywóz, 

robi to bardzo wolno, z niektórych miejsc te pojemniki znikają. Jest nadzieja, że na początku czerwca 

całkowicie znikną, z tego co wiadomo firma Spomer ma współpracować z firmą KOMA. Jest problem, robi 

się ciepło, może powstać problem sanitarny. Jeszcze będzie wystosowane zapytanie do nowego 

właściciela firmy Spomer kiedy zakończy wywożenie koszy. Jest tak na Podleśnym, ul.Dąbrowskiego, 

centrum Niepodległości.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że cały czas prowadzona była korespondencja, aby firma Spomer 

pozostawiła po sobie dobre wrażenie. Jest problem kto ma zapłacić za odebranie tego.  

     Ulica Andersa i parking dla niepełnosprawnych jest związane z inwestycjami prywatnymi i miasta w 

bezpośrednim sąsiedztwie szkoły. Modernizowane będzie (jest już przetarg) całe zaplecze ulicy 

Sobieskiego od strony warsztatów terapii zajęciowej, przedszkola aż do  dawnego sklepu meblowego, który 

zmienił właściciela, właściciel jest ambitny  co do zagospodarowania terenu. Ulica Andersa całkowicie jest 

ulicą powiatową. Miasto zgłosiło chęć przejęcia ulicy Andersa. Powiat docelowo będzie miał tylko trasy 

przelotowe. Będzie się tam dużo działo, ale nie na terenie szkoły.  
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Radna Ewa Jackowska powiedziała, że powiat w tym roku chciał udzielić wsparcia i wykonać dwa miejsca 

parkingowe dla niepełnosprawnych, potrzebował kawałka, skrawka zieleni miejskiej, pani Dyrektor szkoły 

nie może umożliwić przejęcie tego kawałka ponieważ trwa proces remontowy termomodernizacji.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że pierwszy raz o tym słyszy, pani dyrektor nie rozporządza 

terenem.  

    Zakończenie remontu wewnętrznego hali widowiskowo- sportowej jest planowane na 15.09. Trwały będą 

prace zewnętrzne. Wykonawca dzielnie się spisuje realizuje poszczególne punkty harmonogramu.  

        Odpowiedź dla radnej Ewy Jackowskiej o zakup nagłośnienia i tabletów. Temat wymaga 

zastanowienia, może uda się udoskonalić. Należy to traktować jako wnioski do budżetu na 2018 rok, 

łącznie z zakupem tabletów. Poprosił, aby radna złożyła stosowne wnioski do budżetu na rok 2018. 

 Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział,  że są radni którzy życzą sobie formę 

papierową, poprosił, aby nie narzucać nowoczesności wszystkim.  

Burmistrz Adam Żyliński odpowiedział przewodniczącemu rady, że nie ma wiedzy na temat 

pozostawionego znaku drogowego, musiałby zrobić rozeznanie i zlecić to BU. Podobnie z technologią 

łatania dziur w drodze, jest to traktowane jako ważna uwaga mieszkańców, Burmistrz zwróci się do BU o  

przedstawienie wszelkich możliwych sposobów naprawy ubytków w drodze.  

    W odpowiedź dla radnego Włodzimierza Harmacińskiego odnośnie ulicy Wojska Polskiego powiedział,  

że sprawczynią rozbieżności między 7.02. a 22.05, była Pani Mariola Zdrojewska,  która po powzięciu 

informacji, że pojawił się nowy właściciel po Chemirolu uzgodniła, że do momentu ustalenia zamierzeń, z 

panią która wygrała zapytanie o cenę po prostu poczeka, ale zaraz po tym spotkaniu zawarta została 

stosowna umowa. To się toczy.  Taka była strategiczna decyzja Pani Burmistrz i Burmistrz na to przystał. 

Nie ma żadnej niespodzianki za wyjątkiem zmiany właściciela terenu.  

   Wykaz wniosków złożonych, zostanie przygotowany. Jest się czym pochwalić. Fontanna świadomie 

wykonana została z drogich materiałów, koszt zgodny z założeniem w budżecie, aby przetrwała wiele lat i 

pokoleń. Wystąpiono do RPO o zwrot 85%.  Wszystko jest na dobrej drodze, ale nie ma jeszcze 

rozstrzygnięcia. Fontanna wówczas okaże się dużo tańsza, osobiście Burmistrz odbiera to, jako pozytywne 

zjawisko, kolejne czekają przy Dworcu i Skwerze Żeromskiego i w przyszłości na Starym Mieście.  

   Na temat podświetleń Ratusza i obiektów sakralnych, Burmistrz odpowiedział, że Ratusz nie jest 

podświetlany, były próby,  ale bardzo drogie. Natomiast co do podświetlania kościołów nie ma wiedzy. 
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Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że miał sygnały od mieszkańców ul. Mickiewicza i Gajerka, 

że od ich strony kościół i wieża ratuszowa były podświetlane, ale nie są. Zasugerował, że może być to tylko 

awaria. Na pytanie przepełnionych śmietników na cmentarzu Burmistrz zadeklarował, że będą interwencje, 

pisma i protesty.  

    Co do ul. Zalewskiej planowane jest, wspólnie z Wójtem, przy zgodzie powiatu, zrobienie ścieżek 

rowerowych, podobnie będzie na Wikielec i Szałkowo (w drugim rzucie).   

Radna Anna Zakrzewska poprosiła, aby podczas rozpatrywania wniosku o ewentualny zakup tabletów 

wziąć pod uwagę, że za rok kończy się kadencja. Zaproponowała, aby tablety zakupić dla nowych radnych, 

ponieważ używanego nikt nie chciałby dostać.   

Radna Elżbieta Prasek zapytała czy w ostatnim czasie zmienił się zarządca cmentarza. Zgłosiła, że nowe 

krany na cmentarzu chlapią i pryskają podczas pobierania wody. 

Radny Tadeusz Lotz zapytał, w czy jest problem z identyfikatorami. Jak był nauczycielem to dzieci robiły 

identyfikatory. Pozostawił to bez odpowiedzi natomiast powiedział, że pani Burmistrz nie odpowiedziała na 

propozycję radnego, aby dyrektor ICSTiR przeprosił dotkniętych incydentem mieszkańców w mediach. 

Żałował, że w tej sprawie nie złożył pisma ale złoży interpelację mimo, że minęło pół roku. Stwierdził, że 

Burmistrz uważa radnego za niepełnosprawnego umysłowo, albo takiego, który zapytał i zaraz zapomni, ale 

radny zadał jeszcze dwa pytania , które ponowił, gdzie są te pieniążki, czy wpływają do Ratusza, czy do 

kieszeni prywatnej? Na co te pieniążki pójdą.  

Burmistrz Adam Żyliński poprosił pana Wojtka Żmudzińskiego o odpowiedź na temat wpłat na akademię 

piłkarską. 

Dyrektor ICSTiR Wojciech Żmudziński powiedział, że wpłata 20 zł od rodziców wpływa na konto 

Iławskiego Towarzystwa Sportowego Jeziorak i jest przeznaczona na dopięcie budżetu. Jest ponad 200 

dzieci, które uczestniczą w szkoleniu. Opłata jest symboliczna 20 zł / miesiąc  na dopięcie budżetu.  

Radny Tadeusz Lotz zapytał  czy mają całkowity wpływ i kontrolę 

Dyrektor ICSTiR Wojciech Żmudziński odpowiedział, że tak. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że na cmentarzu, to co ma charakter inwestycji spoczywa na 

Urzędzie Miasta, natomiast sposób czerpania wody wymaga sprawdzenia. Modernizacja cmentarza będzie 

kontynuowana, jest to pierwszy etap, w planach jest poprawa wyglądu całego cmentarza. Rozważana jest 

możliwość zrobienia toalet w sąsiedztwie ogródków działkowych. Funkcjonujące dzisiaj toalety są obrazem 
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nędzy i rozpaczy. Zobowiązał się do osobistego sprawdzenia też zalegających śmieci.  

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier odpowiedziała radnemu, że nie zrozumieli się dokładnie do końca, 

sprawa identyfikatorów nie jest sprawą techniczną, tu chodzi o kwestię przepisów, zarządzeniem musi być 

dokonana zmiana regulaminu organizacyjnego ICSTiR. Zmuszenie pracownika do noszenia imienia i 

nazwiska już wywołało oburzenie, jeżeli chodzi o ochronę danych osobowych. W tej kwestii wypowiedział 

się inspektor ochrony danych osobowych. Nie można nakazać pracownikowi, musi być zawarte w 

regulaminie.  W sprawie przeprosin pani Burmistrz powiedziała, że nie może zmusić dyrektora podległej 

jednostki o publiczne przeprosiny. W sprawie kary Kodeks Pracy jasno mówi, że pracownika nie można 

karać po pół roku od momentu przewinienia. Sprawa jest przedawniona. W czasie powtórnej rozmowy 

upłynęły co najmniej 4 m-ce. 

 

 

Ad.12. Wnioski mieszkańców Iławy  

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański powiedział, że do Biura Rady Miejskiej                         

w terminie, o którym mowa w Statucie Miasta Iławy nie  wpłynął wniosek mieszkańca.  

Radny Edward Bojko powiedział, że wniosek pisemny w tej spawie nie wpłynął, ale Dzidkowie i rodzice 

prosili radnego o przekazanie, aby zbadać w kontekście powrotu maluchów do szkoły Nr 5, ruch kołowy 

między blokami na osiedlu Podleśnym, a szkołą Nr 5. W tamtej okolicy młodzież zbyt szybko jeździ. 

Poprosił przewodniczącego  Andrzeja Pankowskiego i ratusz o przyjrzenie się tej sprawie. 

 

 

Ad 13. Komunikaty i oświadczenia  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział,  że w sprawie listy do Tholen należy się określić do czasu kolejnej 

sesji. 

Prezes ZKM w Iławie Andrzej Orzechowski zaprosił radnych do obejrzenia i na przejażdżkę autobusem 

niskoemisyjnym, który na radnych podstawiony jest przed Urzędem Miasta. 

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański ogłosił, że kolejna sesja odbędzie się 19 czerwca o godz. 

12:00 

Radny Edward Bojko w ramach oświadczeń powiedział,  że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki w 
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ramach wprowadzanej reformy odwiedziła szkoły. Nie będzie składanego oświadczenia na piśmie, ale 

komisja zaniepokojona jest niedostatkiem, brakiem środków, mowa o subwencji. Jeżeli w całej Polsce rząd 

przystąpił do powrotu do szkoły podstawowej i likwidacji gimnazjów, nie zgadza się z tym,  że w państwie 

wystarcza środków na dostosowanie gimnazjów na douczanie maluchów i szkół podstawowych na 

wprowadzenie nauczania fizyki, chemii, biologii. Związane z tym są pomoce naukowe, meble i remonty. Nie 

ma jeszcze przyznanej subwencji, ale wiadomo, że prawdopodobnie nie będzie jej na szkoły podstawowe. 

Dyrektorki złożyły odpowiednie wnioski na dostosowanie, wiadomo, że potrzeba około 100 000 zł na szkołę. 

Radny obawia się, że te koszty będzie musiało ponieść miasto. Pewnych rzeczy nie zrobi się bez pieniędzy. 

Na razie jest oczekiwanie na przyznanie subwencji. 

Radna Ewa Jackowska zapytała o wniosek mieszkańców „WSPÓLNA IŁAWA” ponad miesiąc temu. 

Wniosek był tematem obrad Komisji Problematyki Społecznej. Dzisiaj oczekuje na rozwiązanie tego. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że „ dlaczego dzisiaj” Na złożony w imieniu 

WSPÓLNEJ IŁAWY wniosek, była odpowiedź, że wniosek został skierowany do Komisji Problematyki 

Społecznej. Przewodniczący ma nie formalną opinię komisji, jak wpłynie ona na piśmie to wnioskodawcy 

otrzymają odpowiedź. 

 

 

Ad 14. Zamknięcie obrad  XLI Sesji 

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański po wyczerpaniu porządku sesji o godzinie 14.15 

zamknął obrady XLI sesji. 

 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 
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